
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XV/20
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 26 lutego 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 26 lutego 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:05 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych –  lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr XV/222/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
2. Uchwała Nr XV/223/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr XV/224/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
4. Uchwała Nr XV/225/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
5. Uchwała Nr XV/226/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
6. Uchwała Nr XV/227/2020 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Studzienna i Sudół w Raciborzu.

7. Uchwała Nr XV/228/2020 w sprawie stanowiska do wystąpienia Prokuratury Rejonowej w 
Raciborzu w zakresie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.

8. Uchwała Nr XV/229/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pogrzebieńskiej.

9. Uchwała Nr XV/230/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kazimierza Wielkiego.

10. Uchwała Nr XV/231/2020 w sprawie zmiany nazwy "Plac Zakopiański" na "Plac ks. Franciszka
Melzera".

11. Uchwała Nr XV/232/2020 w sprawie nadania skwerowi nazwy "Skwer Bractw Strzeleckich".
12. Uchwała Nr XV/233/2020 w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2023 na terenie miasta 
Racibórz.

13. Uchwała Nr XV/234/2020 w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Racibórz.

14. Uchwała Nr XV/235/2020 w sprawie petycji.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof  Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka - Głowińska
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
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 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Wydziału Informacji i Promocji Marcin Wojnarowski

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XV sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, powitał 
zebranych radnych, prezydenta miasta, zastępców prezydenta miasta, pracowników urzędu  i 
jednostek miasta, obecnego na sali przedstawiciela RZGW w Gliwicach oraz mieszkańców obecnych 
na sali i tych korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz poinformował, że sesja jest 
nagrywana i transmitowana. Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji jest obecnych 22 radnych, 
Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Dalej przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek 
o zmianę porządku obrad poprzez:
 wycofanie z porządku obrad na wniosek Prezydenta miasta trzech uchwał:

1) Uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w 
Raciborzu

2) Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek położonych w Raciborzu 
przy ul. Gliwickiej zajętych trwale pod ścieżkę rowerową.

3) Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. 
Rybnickiej 29 i 33.

 poszerzenie porządku obrad o następujące uchwały:
1) Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
3) Uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla radnych Rady Miasta Racibórz.
4) Uchwała w sprawie petycji.

 Radny Marcin Fica zapytał o powody wycofania z porządku 3 przedstawionych uchwał oraz o 
powody nie wprowadzenie do porządku obrad materiału na temat gospodarki nieruchomościami. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że materiał na temat gospodarki nieruchomościami będzie 
przedstawiony radzie w marcu jako połączenie dwóch tematów.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnośnie uchwały w zakresie przystąpienia do zmian w planie 
zagospodarowania przestrzennego dla Śródmieścia przekazał, że w trakcie komisji pojawiły się 
wątpliwości, dlatego też lepiej będzie dać tym tematom jeszcze czas, podobnie jest w kwestii zamiany
gruntów w Markowicach i kwestii gruntów przy ul. Rybnickiej. Dodał, że nie są to sprawy na tyle 
palące, że muszą być zrealizowane na tej sesji. 

 Radny Stanisław Borowik w kontekście wycofanej uchwały w sprawie planu przestrzennego uznał, że
dobrze byłoby, aby poszczególne elementy tej uchwały były procedowane osobno, bo są tam tereny 
sporne. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że leży to w kompetencji Prezydenta Miasta, nie mniej zasadą jest,
że tego typu wnioski proceduje się w jednej uchwale dla danej jednostki. Na pewno temat wróci 
najpierw na komisje. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosku Przew. RM o dokonanie zmian w porządku i ustalenie porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 

2



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marcin Fica, Mirosław Lenk.

Rada przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Zbiornik Racibórz Dolny – informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie              

w Gliwicach o aktualnym stanie zaawansowania prac i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym         
dla Miasta Racibórz.

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
6. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
10. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.
11. Uchwała w sprawie stanowiska do wystąpienia Prokuratury Rejonowej w Raciborzu w zakresie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej              

w Raciborzu przy ul. Pogrzebieńskiej.
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej              

w Raciborzu przy ul. Kazimierza Wielkiego.
14. Uchwała w sprawie zmiany nazwy "Plac Zakopiański" na "Plac ks. Franciszka Melzera".
15. Uchwała w sprawie nadania skwerowi nazwy "Skwer Bractw Strzeleckich".
16. Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2023 na terenie miasta Racibórz.
17. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady Miasta Racibórz.
18. Uchwała w sprawie petycji.
19. Wolne wnioski i informacje.
20. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XIV sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska. 
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3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedłożył bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Następnie zaprosił radnych do udziału w obchodach Dniach Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych. Na koniec przekazał, że Straż Miejska w okresie od 26 stycznia do 22 lutego 
br. przeprowadziła 9 kontroli instalacji spalania paliw stałych pod kątem spalania odpadów i paliw 
zabronionych oraz w zakresie zakazu spalania pozostałości roślinnych na powierzchni ziemi. 
Nielegalne spalanie ujawniono w 6 przypadkach i w 3 przypadkach nałożono mandaty karne, a w 3 
przypadkach zastosowano pouczenie.

4. Zbiornik Racibórz Dolny – informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w 
Gliwicach o aktualnym stanie zaawansowania prac i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym dla 
Miasta Racibórz.

 Pan Mirosław Kurz Kierownik Biura Wdrożenia Projektu z Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej w Gliwicach przedstawił obecną sytuację na zbiorniku Racibórz, który ma zapewnić ochronę 
dla miasta Raciborza i innych miast w dolinie Odry. Wskazał, że ramach inwestycji budowane jest ok.
22 km zapór, inwestorem jest Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Na chwilę obecną 
wykonanie rzeczowe określa się na 90% projektu, przy czym zapora czołowa to 95%, zapora 
lewobrzeżna 94%, zapora prawobrzeżna 92%, zaplecze 83%, zagospodarowanie terenu zbiornika 
65%. Dodał, że zbiornik uzyskał swoją funkcjonalność w styczniu tego roku. Prace budowlane jednak
nadal tam trwają.    

 Radny Michał Szukalski zapytał czy po zakończeniu prac zmieni się rozdział wód na rzekę i kanał. 
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że trwają tam nadal prace, nie jest to więc finalna wersja rozdziału 

wód.   
 Radny Michał Szukalski zapytał więc czy jest szansa, że po zakończeniu tych prac stan Odry się 

podniesie. 
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nie chce w tej sprawie składać deklaracji, ale w tym duchu te prace 

są prowadzone.  
 Radny Michał Szukalski zapytał skąd taka różnica w poziomie wody na kanale i na Odrze. 

Dodatkowo wskazał, że różnice te widać gołym okiem na samej Odrze, w tym miejscu przedstawił 
zdjęcia Odry na moście przy ul. Piaskowej i moście Zamkowym, a także na moście na kanale.

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że ma na to wpływ wiele czynników, nie tylko trwające prace. 
Dodatkowo wskazał na niskie stany wód w całym kraju. Przekazał, że nie jest w stanie dzisiaj nic 
więcej w tej sprawie odpowiedzieć, więc odpowiedź zostanie przygotowana później i przekazana 
radnym.   

 Radny Michał Szukalski zapytał czy prace nadal są prowadzone również przy rozdziale wód.
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nadal są tam prowadzone prace związane z umacnianiem brzegów i 

samej tej ostrogi.
 Radny Michał Szukalski zapytał czy jest wyznaczona osoba, która sprawdza, czy nie doszło do 

jakiegoś błędu na etapie projektowania i czy stwierdzono już takie uchybienia.  
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że jest to główny projektant. Na chwilę obecną nie ma informacji o 

jakiś błędach projektowych. Poza tym wskazał, że co miesiąc jest zwoływana rada budowy i wtedy 
wszystkie informacje są mu przekazywane. 

 Radny Michał Szukalski zapytał kto na koniec będzie odbierać zbiornik, czyli sprawdzi jego 
poprawność względem projektu. 

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że musi nastąpić przekazanie do eksploatacji i przekazanie informacji 
do wszystkich instytucji jak RDOŚ czy nadzór budowlany. Czyli zanim obiekt zostanie przekazany 
do eksploatacji, zgodność z projektem musi zostać potwierdzona przez te instytucje.  

 Radny Michał Szukalski zapytał czy na dzień dzisiejszy stwierdzono jakieś nieprawidłowości 
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związane z niskim poziomem wody w rzece Odrze. 
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że na dzień dzisiejszy nie  stwierdzono nieprawidłowości, niemniej 

stany wody są codziennie mierzone i archiwizowane oraz przekazywane nadzorowi autorskiemu. 
 Radny Michał Szukalski wskazał, że dwa tygodnie temu miała miejsce taka sytuacja, że woda na 

kanale wychodziła już z pierwszego koryta, a na Odrze stan jej był niezmienny. Uznał więc, że nie 
można tego zwalać na niski stan wody. Zapytał więc skąd aż taka dysproporcja.   

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że w tym zakresie była prowadzona korespondencja z nadzorem 
autorskim. Poza tym na upuście do Odry miejskiej nadal trwają prace projektowe i budowlane. Dodał,
że występuje tam pewien problem z napływającymi rzeką zanieczyszczeniami, które blokują ten 
przepływ wody.  

 Radny Marcin Fica wskazał, że wcześniej pod zbiornikiem przechodziła ścieżka rowerowa i zapytał 
co dalej z nią będzie.  

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że na ten temat też są prowadzone rozmowy z miastem oraz ze 
społecznikami i liczy na to, że uda dojść się do jakiegoś konsensusu. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że można było o tym pomyśleć wcześniej umieszczając w tym miejscu 
okular taki sam jak na Psince. Poza tym mieszkańcy pytają czy będzie można poruszać się po koronie 
wałów rowerami.  

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że projekt tego nie przewiduje, niemniej inne ustalenia mogą zapaść po
zakończeniu budowy. Teraz jest tam budowa, a więc jest to teren niebezpieczny. 

 Radny Marcin Fica wskazując na trwałość projektu i brak możliwości wprowadzania zasadniczych 
zmian w okresie 5 lat. Zapytał jaki będzie to miało wpływ na planowanie i projektowanie kanału Odra
– Dunaj.   

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nie chce odpowiadać za sprawy, które jego nie dotyczą, wie tylko, 
że takie uzgodnienia są prowadzone.  

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że uzgodnień z biurem realizacji projektu było już bardzo dużo, 
niemniej ma odczucie, że dzisiaj jest się znów na samym początku. Do tej pory był uspakajany, że po 
wybudowaniu zbiornika, stan Odry miejskiej się nie zmieni, tj. będzie na tyle dużo wody, że będzie 
można korzystać z jej wartości. Nad rzekę wracają ludzie i to również widać w Raciborzu. Dlatego 
ważne jest przygotowanie wspomnianych już odpowiedzi wraz z informacją co oznacza przepływ 28 
m/s w przeliczeniu poziom wody w centymetrach.  

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że w decyzji środowiskowej jest określona wielkość przepływu i to 
musi zostać dotrzymane. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że zakłada się, że upust do Odry został wykonany zgodnie z decyzją
środowiskowa i projektem, niemniej wcześniej zapewniano, że ten przepływ zapewni dotychczasowy 
przepływ Odry przez miasto, czyli wykorzystania Odry przez ludzi poprzez kajaki czy łodzie 
płaskodenne. Uznał, że wykorzystanie do tego celu Ulgi by zorganizować imprezę powinno być 
jednorazową akcją i docelowo powinno to wrócić na Odrę miejską. 

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nadal trwają prace przy przełożeniu koryta Psiny w związku z tym 
przepływ jest jeszcze dławiony przez te prace. Jak to będzie wyglądało docelowo, tj. jak przepływ 
będzie przekładał się na głębokość rzeki odpowie po uzyskaniu informacji od zespołu autorskiego.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wcześniej też uzgadniano kwestię wybudowania schodów przez 
koronę wałów oraz przystani w rejonie upust do Odry miejskiej, która pozwoli zwodować kajak i 
płynąć przez miasto. Wskazał, że dla mieszkańców turystyka kajakowa to Odra miejska, a nie 
opłyniecie miasta Ulgą. 

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że zwróci się do zespołu autorskiego o przygotowanie kompleksowej 
odpowiedzi. Dodał tylko, że prace tam nadal trwają.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że prześledził stany wody Odry od 2010 r. by porównać jak 
zachowuje się Odra miejska. Wskazał, że przy zdecydowanie niższych stanach wód w 
Krzyżanowicach i Miedoni stan Odry miejskiej był powyżej metra. Więc to co dzieje się obecnie jest 
nie do przyjęcia. Poprosił więc o kompletną odpowiedź. W kwestii ścieżki rowerowej przekazał, że 
inwestor zawsze wstrzymywał się z decyzją czy ta ścieżka będzie mogła być poprowadzona po 
koronie wałów czy nie. Dodał, że proponowano to jako swoistą rekompensatę dla miasta, tym 
bardziej, że nie ma już śluzy przy Rafako. 

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że w tej sprawie trwają konsultacje.  
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 Radny Mirosław Lenk przekazał, że bezpieczeństwo przeciwpowodziowe jest na pierwszym miejscu, 
niemniej miastu taka rekompensata się należy. 

 Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że jadąc przez Płonię można dalej przejechać przez stary 
most. Zapytała więc czy będzie on wzmocniony. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że jest to most miejski. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że radni mają zamiar wybrać się na zbiornik więc poprosił o pomoc w 

jego zwiedzeniu. Dalej zapytał o koszt budowy zbiornika, a także koszt przenosin Nieboczów. 
Następnie zapytał o możliwość przekształcenia zbiornika do celów turystycznych, a także o 
potencjalne zagrożenie epidemiologiczne jakie zbiornik ze sobą niesie po okresie, gdy przyjmie wodę 
wezbraniową.   

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że gdy chodzi o wizytę na budowie zbiornika to poprosił o oficjalne 
pismo, tak aby można ustalić właściwy termin. Wskazał, że wiąże się to z przerwaniem prac na ten 
czas. Uznał, że najlepiej aby były to tylko dwa, trzy samochody, bo liczba 20 - 30 osób jest 
niemożliwa.  W zakresie przenosin Nieboczów przekazał, że nie jest w stanie dzisiaj podać tych 
kosztów więc odpowiedź przekaże później. Dodał tylko, że zostało to rozliczone w lipcu zeszłego 
roku. W zakresie negatywnych skutków przekazał, że zbiornik jest zbiornikiem suchym i przewiduje 
się, że zbiornik ten będzie spłaszczał falę powodziową przez okres 2 – 3 tygodni. Przejście takiej 
wody podlega sytuacjom nadzwyczajnym, a więc wszystko będzie musiało zostań oczyszczone na 
koszt państwa. Zbiornik ten nie będzie napełniany w innych sytuacjach. Dodał, że w koncepcji 
zbiornika ustalono, że  zbiornik nie wpłynie na stan roślin i zwierząt w okolicy mimo tego, że jest to 
największy zbiornik budowany w Europie.    

 Radny Michał Szukalski uznał, że z tego co zostało powiedziane to przed oddaniem do eksploatacji 
zbiornik nie zostanie napełniony w 20 – 30%. Zapytał więc czy nie jest to za duże ryzyko.

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że ryzykiem jest napełnianie zbiornika przy niskim stanie wody, bo 
będzie to musiało trwać wiele miesięcy. 

 Radny Michał Szukalski zapytał co wtedy gdy nastąpi sytuacja jak ta z 1997 r. i okaże się, że zbiornik
nie będzie spełniał swojej funkcji.

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że w przypadku wyższej wody zbiornik będzie napełniany, stan takiej 
wody musi być naprawdę wysoki, aby napełnianie zbiornika trwało w miarę krótko. Dodał także, że 
jest rok na to, aby zgłaszać ewentualne wady projektu, więc przez ten rok będzie testowane wszystko 
co jest możliwe.   

 Radny Michał Szukalski zakładając najczarniejszy scenariusz zapytał co wtedy, gdy po zakończeniu 
budowy zbiornika stan Odry miejskiej pozostanie taki jaki jest dzisiaj.

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nad tym będzie trzeba pracować bo ani Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie, ani Urząd Miasta nie znikną. Nadzór autorski musi się nad tym pochylić, ale 
nie można dopuścić też do odwrotnej sytuacji, że przyjdzie wielka woda i budowla nie będzie 
spełniać swoich założeń. 

 Radny Dawid Łomnicki przedstawił komentarz pod artykułem z portalu Nasz Racibórz ze stycznia br.
gdzie wskazuje się, że główna zapora wraz z nowym kanałem Ulgi została zbudowana źle, 1,5 m 
poniżej poziomu Odry, w lecie to koryto Odry będzie prawie suche, sprawa powinna trafić do 
prokuratury.  

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że jeżeli chodzi o rozdział wody i samą budowlę to w styczniu trwały 
tam jeszcze prace, to nie jest jeszcze skończony temat. Dodał, że 6 marca ma mieć miejsce zmiana w 
projekcie.  

 Radny Dawid Łomnicki zapytał czy ta różnica poziomu o 1,5 m to prawda. 
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że nie kojarzy takiej sytuacji. Dodał, że przepusty są na takim 

poziomie jakim powinny być.  
 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) zapytał czy koncepcyjnie za jakiś czas zbiornik ten może stać się 

zbiornikiem wody pitnej dla Raciborza. 
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że na razie jest to zbiornik suchy i nie rozważano poboru wody pitnej. 

Musiał by zmienić się status zbiornika, a na dzień dzisiejszy jest jeszcze przed nami 5 letni okres 
trwałości projektu.     

 Radny Marcin Fica zapytał czy w okresie do zakończenia prac przy włączeniu Psinki będzie można 
korzystać ze ścieżki pod zbiornikiem. Dodał, że projektant tego nie przewidział, więc czy nie będzie 
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to za duża ingerencja w projekt.   
 Pan Mirosław Kurz przekazał, że w tej sprawie trwają uzgodnienia. Dodał, że temat dróg jest obecnie 

aktualizowany i nie jest to element projektu.   
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że w tej sprawie rozmawia się już dość długo. 

Obecnie póki projekt nie jest jeszcze zamknięty można rozmawiać i coś poprawić w ramach projektu. 
Jeżeli przyczyną będzie ta ostroga wewnątrz zbiornika to urząd będzie się starał o naniesienie 
poprawek, tak aby przekierować więcej wody do Odry miejskiej. Trudno jednak oczekiwać od 
kierownika realizacji projekt budowy niezbędnej kładki. Uznał, że te sprawy należy załatwiać na 
wyższym szczeblu i takie rozmowy oczywiście będą prowadzone. Wskazał, że dla mieszkańców jest 
to istotna sprawa, natomiast dla kogoś w stolicy już nie koniecznie. Dodał, że działania są 
intensyfikowane i powołano nawet rowerową inicjatywę społeczną, tak aby uatrakcyjnić okolice 
zbiornika i sam teren w czaszy zbiornika. Rodzi się więc koncepcja, aby po zakończeniu budowy 
zbiornik mógł być wykorzystywany do innych celów. Istotne jest to, że składa się to w sensowną 
całość poprzez to, że subregion przyjął markę „Kraina Górnej Odry” jako markę turystyczną wobec 
czego jest duże zainteresowanie, aby drogi wodne i drogi rowerowe były wykorzystywane do celów 
rekreacyjnych i turystycznych. Dodał, że odbył już kilka spotkań, tak aby szlak poprowadzić przez 
rezerwat Łężczok i dalej przez obwałowanie Odry w kierunku zbiornika.       

 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że na początku była przekazana informacja o tym, że zbiornik 
osiągnął już funkcjonalność, a co za tym idzie realizacja projektu jest na poziomie 90% i w związku z 
tym zapytała czy możliwe są poważne zmiany w projekcie.    

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że na dziś nie są możliwe zasadnicze zmiany projektu, bo to wstrzyma 
budowę.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy z pozycji inwestora wprowadzenie funkcji turystycznej 
wchodzi w grę. 

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że kwestia zagospodarowania czaszy zbiornika to kwestia właściciela 
tego terenu. Teren nie został w całości wykupiony przez Wody Polskie i są tam prywatne tereny i  
tereny skarbu państwa, Sam zbiornik to tylko  zapory i filary ochronne. Czasza zbiornika pozostaje do
zagospodarowania, oczywiście nie do zagospodarowania trwałego. Są więc tam dalej pola uprawne, 
odbywa się tam również wydobycie żwiru.    

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) wskazując na zmiany uzgadniane z urzędem uznał, że funkcja 
przeciwpowodziowa została osiągnięta, gdyby jednak okazało się, że upust do Odry miejskiej jest 
niewystarczający to należałoby to bezwzględnie  zmienić póki wykonawca nie zszedł z placu 
budowy. Wskazał, że może być to jednak dość poważna zmiana.      

 Pan Mirosław Kurz przekazał, że  zasadnicze zmiany to takie, które wymagałyby pozwoleń 
budowlanych, środowiskowych czy wodno – prawnych. Niemożliwe są więc tylko takie zmiany, 
które wstrzymałyby budowę zbiornika. Dodał, że w przypadku gdy obiekt nie będzie spełniał funkcji 
dla których był budowany to oczywiście będzie to naprawiane, a naprawa nie jest zasadniczą zmianą. 
Dodał, że odpowiadając pisemnie na to i inne pytania radnych będzie posiłkować się zdaniem 
głównego projektanta.    

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że oczekuje na tą pisemną odpowiedź, tak aby mógł ją radnym 
rozesłać. Następnie z uwagi na brak dalszych pytań zamknął przedmiotowy punkt obrad.  

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 r. wraz z autopoprawką.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały z uwzględnieniem autopoprawki. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
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zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (1)
Michał Kuliga. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/222/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

6. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XV/223/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu (dodatkowa). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda.

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/224/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Śląskiemu. 
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8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał czy chodzi o zapłatę za wykonany w całości projekt. 
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak przekazała, że są to środki przekazywane w ramach 

pomocy, przy czym później są on zwracane na podstawie porozumienia.
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz dodał, że projekt nie jest jeszcze wykonany

w całości, a środki są przekazywane w ramach bieżącego rozliczenia prac.  
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda.

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/225/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Śląskiemu. 

9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda.

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/226/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Raciborskiemu.

10. Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w Raciborzu.

 Radny Józef Galii przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
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uchwały.
 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Marcin Fica zapytał jak długo czeka się na zmianę w planie, gdy złoży się wniosek.
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela przekazała, że wszystko 

zależy od ilości wniosków i od okresu czasu od poszczególnych edycji zmiany planu. W tej chwili 
jest rozpoczętych kilka edycji zmiany planu i na bieżąco są one przedstawiane Prezydentowi Miasta 
do akceptacji i wtedy są przygotowywane uchwały intencyjne. Nie ma wyznaczonej sztywnej reguły. 

 Radny Marcin Fica zapytał co z tymi zmianami dla których uchwały intencyjne zostały już podjęte. 
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela przekazała, że trwają tam 

procedury, są one na różnych etapach. W tej chwili jest procedura wyłożenia planu dotyczącego stref 
cmentarnych i na sesję kwietniową ma zostać przedłożona do uchwalenia.

 Radny Marcin Fica zapytał o termin przedłożenia uchwały dotyczącej terenów przy ul. Opawskiej i 
Nowomiejskiej.

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela przekazała, że jest to w 
trakcie procedury. Dodała, że muszą zostać rozwiane wszelkie wątpliwości i dopiero wtedy Prezydent
Miasta będzie mógł przedłożyć ją Radzie. Wskazała, że jest to już etap po wyłożeniach.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka , Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/227/2020 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna
i Sudół w Raciborzu.

11. Uchwała w sprawie stanowiska do wystąpienia Prokuratury Rejonowej w Raciborzu w zakresie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.

 Radny Mirosław Lenk zwrócił uwagę na słowa użyte w uchwale „Rada rozważy”.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że użyto takie sformułowanie, gdyż z przepisów wynika, że Rada 

do września powinna dokonać zmian w regulaminach. Najpóźniej więc w sierpniu będzie uchwalany 
nowy regulamin i przy tej okazji Rada rozważy zmiany proponowane przez prokuraturę. 

 Radny Mirosław Lenk wskazał tylko, że tak na dobrą sprawę to Rada nie zajmuje stanowiska, a tylko 
tą uchwałą odsuwa  je w czasie. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie stanowiska do wystąpienia Prokuratury Rejonowej w Raciborzu w 
zakresie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (19)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid
Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marcin Fica, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XV/228/2020 w sprawie stanowiska do wystąpienia Prokuratury Rejonowej   
w Raciborzu w zakresie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej w 
Raciborzu przy ul. Pogrzebieńskiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ul. Pogrzebieńskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XV/229/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pogrzebieńskiej. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej w 
Raciborzu przy ul. Kazimierza Wielkiego.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
położonej w Raciborzu przy ul. Kazimierza Wielkiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/230/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kazimierza Wielkiego. 
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14. Uchwała w sprawie zmiany nazwy "Plac Zakopiański" na "Plac ks. Franciszka Melzera".

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Dodatkowo przekazał, że jego zdaniem przy skwerach i placach powinny 
być tablice z opisem osób, której imię noszą oraz zwrócił uwagę na prawidłowość używania tytułów i 
pisowni skrótów. 

 Radny Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany nazwy "Plac Zakopiański" na "Plac ks. Franciszka Melzera" (po
konsultacjach i autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/231/2020 w sprawie zmiany nazwy "Plac Zakopiański" na "Plac ks. 
Franciszka Melzera".

15. Uchwała w sprawie nadania skwerowi nazwy "Skwer Bractw Strzeleckich".

 Radny Piotr Klima przekazał, że po dyskusji Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Dodatkowo przekazał, że radny Marcin Fica zgłosił uwagę, aby na tym 
skwerze ustawić tablicę i zaaranżować to miejsce. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że nie powinna to być tylko tablica z nazwą ale również i z opisem. 
Dodatkowo zaproponował, aby na skwerze umieścić armatę, która jest teraz w parku zamkowym.

 Radny Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania skwerowi nazwy "Skwer Bractw Strzeleckich" (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/232/2020 w sprawie nadania skwerowi nazwy "Skwer Bractw 
Strzeleckich".
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16. Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2023 na terenie miasta Racibórz.

 Prezes Spółki z o.o. Wodociągi Raciborskie Michał Ziółkowski przekazał, że obowiązek przedłożenia
wieloletniego planu rozwoju nakłada na spółkę ustawa. Obecnie skraca się o roku trwałość 
poprzedniego planu ze względu na kilka czynników. Pierwszym jest to, że w poprzednim planie nie 
została ujęta podwyżka cen energii. Po drugie w punkcie budowa i modernizacja sieci 
wodociągowych wraz z przyłączami w ramach dozbrajania nowych terenów widnieje kwota 0 zł. 
Dodał, że ilość wpływających wniosków zmusza do wprowadzenia tej jedynej korekty.   

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał czy w wydatkach uwzględniono wzrosty najniższego wynagrodzenia oraz 
dalsze wzrosty energii. Dalej ponowił pytanie w kwestii oczyszczalni oraz wymiany środków 
transportu.    

 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że zasadą jest, że środki transportu spółka bierze w 
leasing i wtedy od razu w danym roku rozrachunkowym ujmuje się w koszty. W zakresie 
oczyszczalni przekazał, że po 11 latach oczyszczalnia wymaga już inwestycji i zostało to 
uwzględnione w planie kosztów w podziale na poszczególne lata. Dotyczy to również infrastruktury 
wodociągowej, szczególnie gdy chodzi o centrum. Dodał również, że energia jak najbardziej została 
uwzględniona w tabeli głównej w pozycji OZE, po to by starać się o środki zewnętrzne. Wskazał 
również , że wzrost energii znacząco uderzył w spółkę.        

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że plan na 2021 rok zakłada wydatki w kwocie 4,5 mln zł., 
natomiast wcześniej ustalono taryfy zakładające wzrost opłat rzędu 15 groszy na m3 wody. Wskazał, 
że porównując plany wyszła różnica w kwocie 1,2 mln zł. Zapytał więc skąd spółka pozyska te 
środki.

 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że spółka wdrożyła szereg działań mających na celu 
ograniczenie wydatków. Wskazał, że od paru miesięcy spółka nie korzysta już z linii kredytowej na 
bieżącą działalność. Spółka jest w trakcie trwającej 3 letniej taryfy, w maju więc czeka nas podwyżka 
o 15 groszy. Dodał, że wyliczenia bilansują się i jest to działanie na kwotach realnych.   

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy żadnej innej podwyżki poza tymi 15 groszami spółka nie  
przewiduje. 

 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że jest to wybieganie w przeszłość do czego nie będzie 
się odnosił. Dodał, że celem tej uchwały jest aktualizacja wieloletniego planu, który nie był oparty na 
faktach.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że zadał proste pytanie, czy będzie podwyżka wody większa od 15
groszy. 

 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że wszystkim należy się wyjaśnienie, bo to nie jest tak, 
że wodociągi zadecydują o podniesieniu ceny wody, to nie jest tak, że to prezesi czy zarząd 
zadecyduje, że podwyżka będzie nie 15 groszy ale 25 groszy. Operatorem, który wydaje taką decyzję 
są Wody Polskie, które też nie są chętne do tego, aby zmieniać taryfy i żeby podnosić ceny.  Wody 
Polskie są najbardziej usatysfakcjonowane wtedy kiedy cena wody pokrywa działalność spółki, bez 
zysku. Każda zmiana taryfy musi być głęboka uzasadniona, jest do tego specjalna procedura i 
specjalny wniosek. Na dzień dzisiejszy działa taryfa 3 letnia z ostatnim rokiem jej obowiązywania i 
na dzisiaj zakłada się, że cena wody podniesie się o 15 groszy na m3. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał to po co był ten nowy wniosek. 
 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że nie jest to nowy wniosek, ale prośba o akceptacje 

nowego plany wieloletniego. Po pierwsze dlatego aby nie działać na fikcji, ale działać na realnych 
kwotach. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy na 15 groszach się skończy.
 Prezes Spółki Michał Ziółkowski przekazał, że na dzień dzisiejszy się kończy.    
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2023 na terenie miasta Racibórz (po 
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autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (2)
Marcin Fica, Henryk Mainusz. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Michał Kuliga, Eugeniusz Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/233/2020 w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2023 na terenie miasta 
Racibórz.

17. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że niniejszy projekt uchwały uwzględnia zakres pełnionych 
funkcji oraz nakład czasu i pracy wnoszony do ich wykonania. Wprowadzono diety dla zastępców 
przewodniczących komisji oraz dodatek dla radnych, członków Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji za udział w dodatkowych posiedzeniach tych komisji w danym miesiącu jak 
również dodatek dla członków komisji doraźnych. Ustalono również system obniżenia diet w 
przypadku nieobecności radnych na posiedzeniach rady i jej komisji. Mając na uwadze to, że 
poprzednia uchwała regulująca zasady wypłacania diet była podjęta w 2002 r. zasadne jest przyjęcie 
nowych zasad. Dodał, że projekt zakłada zmianę wysokości diety dla zastępców przewodniczących 
komisji i radnych będących tylko członkami komisji, natomiast przewodniczący, wiceprzewodniczący
i przewodniczący komisji teoretycznie mają diety pozostawione na tym samym poziomie, a 
praktycznie mogą spodziewać się niższej diety z uwagi na wprowadzone obniżki za nieobecność.   

 Radny Stanisław Borowik przestawił wniosek formalny, aby wykreślić z uchwały w całości zapis § 1 
pkt. 4, a zastąpić go następującym zapisem ”Zastępcy Przewodniczących Komisji, w tym i komisji 
doraźnej w przypadku nieobecności Przewodniczącego Komisji, zastępca otrzymuje dodatkowe 
uposażenie za prowadzenie Komisji w kwocie 200,00 zł.”. Dodał, że w jego przekonaniu podwyżka o 
500 zł dla zastępców przewodniczących komisji jest nieuzasadniona.       

 Radny Paweł Rycka przekazał, że do tej pory funkcjonuje zasada, że dodatek otrzymuje zastępca w 
przypadku zastępowania nieobecnego na posiedzeniu przewodniczącego komisji. Dodatek ten był 
większy niż 200 zł.   

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w poprzedniej regulacji tylko nieobecnemu przewodniczącemu 
komisji zabierano część diety, którą otrzymywał zastępca prowadzący komisję. Natomiast teraz 
potracenia dokonywać się będzie wszystkim zarówno za nieobecność na komisji i na sesji. 
Maksymalne potracenie to 30 % podstawy. Dodał, że projekt był szybciej rozesłany wszystkim 
radnym i dotarła do niego uwaga dotycząca jedynie zastępców przewodniczącego komisji.  

 Radny Henryk Mainusz zapytał o sumę ogólną tych podwyżek. Dodał, że podwyżka ta będzie 
zapewne skutkowała tym, że wydatki na radę znacznie wzrosną. Wskazał, że przez ostanie 4 lata 
poprzedniej kadencji opozycyjna strona w tamtym okresie regularnie postulowała o zmniejszenie 
wydatków związanych z funkcjonowaniem rady. Dodał, że nie wie co się zmieniło, że teraz 
wprowadza się podwyżkę.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że podwyżka diety dotyczy głównie szeregowych radnych i 
zastępców przewodniczących komisji. Dodał, że ani przewodniczący, ani wiceprzewodniczący i 
przewodniczący komisji  nie otrzymują podwyżki. Ponadto wskazał, że teraz dodatkowo są oni objęci
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obniżkami za nieobecność jak wszyscy inni. Maksymalna obniżka wynosi 30% podstawy  bo przyjęto
filozofię, że radni nie pracują tylko na sesji i komisjach, ale pracują też poza nimi.  Dodał, że przyjęte 
podwyżki wg wyliczeń pozwolą zmieścić się w budżecie rady przewidzianym na ten rok. Wskazał 
jednak, że w zasadzie cała ta podwyżka idzie głównie na zwykłych radnych i zastępców 
przewodniczących komisji. Dodał, że przyjęto rozwiązania, które funkcjonują w sąsiedztwie. 
Podkreślił również, że wnosili o takie zmiany radni, szczególnie radny Piotr Klima, dlatego też 
przedłożył ten projekt radnym.        

 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) zapytał o ile wzrosną wydatki rady.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, ze zależy to w dużej mierze od obecności radnych, przy czym 

zakładając, że wszyscy są to ok. 5.000 zł więcej co miesiąc. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał ile z tego będzie przypadać na szeregowych radnych, a ile na 

zastępców przewodniczących komisji.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że wyliczenia radni otrzymali. Następnie zarządził głosowanie:    

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia w całości zapisu § 1 pkt. 4 i zastąpienia zapisem "Zastępcy Przewodniczących Komisji, 
w tym i komisji doraźnej w przypadku nieobecności Przewodniczącego Komisji, zastępca otrzymuje 
dodatkowe uposażenie za prowadzenie Komisji w kwocie 200,00 zł. 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda .
PRZECIW (11)
Marian Czerner, Józef Galli, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna 
Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Ludmiła Nowacka. 

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych dla radnych Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/234/2020 w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miasta Racibórz. 

18. Uchwała w sprawie petycji.

 Radny Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że przedmiotowa petycja została skierowana zarówno do 
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Prezydenta Miasta jak i Rady Miasta. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie petycji. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XV/235/2020 w sprawie petycji.

19. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił następujące spraw:
1) w imieniu własnym i całej Rady podziękował radnemu Piotrowi Klimie i całemu komitetowi 

organizacyjnemu za zorganizowanie uroczystości uczczenia pamięci bł. ks. Ryszarda Henkesa,
2) przekazał uwagę odnoszącą się do prezydenta miasta i jego zastępców w kwestii ich obecności na 

posiedzeniach komisji.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że bije się w pierś i postara się aby taka sytuacja się nie 

powtórzyła. 
 Radny Piotr Klima podziękował za słowa uznania i przekazał, że na ten moment komitet 

organizacyjny nie zakończył jeszcze działalności. Dodał, że za miesiąc postara się może złożyć 
szczegółowe sprawozdanie, które zapewne przyda się wszystkim innym chcącym organizować 
podobne inicjatywy. Wskazał jednocześnie, że zorganizowana przy okazji wystawa będzie obchodziła
szereg urzędów i instytucji. Uznał, że dobrze by się stało gdyby materiały te udało się przetłumaczyć 
na język czeski i niemiecki.       

 Radna Magdalena Kusy podziękowała Prezydentowi Miasta za to, że otaczarnia nie rozpocznie pracy 
na Płoni od tego sezonu czyli zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców Płoni. Szczególne 
podziękowania skierowała również w stronę Zastępcy Prezydenta Miasta Dominika Koniecznego za 
podjęte działania w celu przeniesienia instalacji. Na koniec przekazała duże podziękowania 
mieszkańcom Płoni, którzy wykazali się konsekwencją i walką o wyprowadzenie otaczarni z 
dzielnicy.      

 Radny Mirosław Lenk na początek sprostował informację przekazaną na sesji kiedy uchwalano 
budżet miasta i kiedy zapytał o możliwość dofinansowania zakupu aut dla Komendy Powiatowej 
Policji w Raciborzu, informacja brzmiała, że pisma nie złożono, a pismo złożono w terminie. 
Następnie odnosząc się do wizyty przedstawiciela Wód Polskich przekazał, że zapamiętał tylko słowa
„nie wiem, sprawdzę, prowadzimy rozmowy z projektantem i czynnikami społecznymi”. Wskazał, że 
jest to zakończenie bardzo ważnej inwestycji nie tylko dla miasta Raciborza, ale również dla miast w 
dalszym biegu Odry, aż po Wrocław, bo bezpieczeństwo powodziowe jest najważniejsze i będzie ono 
zapewne zapewnione. Dodał, że w poprzedniej kadencji wielokrotnie na sesji rady goszczono 
przedstawicieli RZGW, były różne wizje i obietnice, a dzisiaj z tej informacji nie można było nic 
wynieść, radni nie otrzymali tego na co liczyli. Poprosił więc prezydentów, aby przypilnowali 
udzielenia przez RZGW jednoznacznych odpowiedzi na pytania radnych. Uznał, że zarówno stan 
wody w Odrze miejskiej, upust do Odry, możliwość uprawiania turystyki kajakowej, jak i ścieżki 
rowerowe to tematy, które są ważne dla mieszkańców miasta, a odnosi wrażenie, że sprawy wracają 
do początku. Ma jednak nadzieję, że tak nie jest. Uznał, że w interesie miasta jest dopilnowanie tego. 
Obawia się, że jak wykonawca zejdzie ze zbiornika trudno będzie cokolwiek osiągnąć. Prezydenci 
powinni więc w imieniu mieszkańców te elementy wyjaśnić i dopiąć. Kolejną rzeczą jest sprawa 
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otaczarni i wskazał, że rada poprzedniej kadencji podjęła decyzję co do wyprowadzenia otaczarni 
poza granice miasta Raciborza. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że ogromnie dziękuję radnym poprzedniej kadencji.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ten proces trwał długo, liczy się oczywiście ten, kto do tego 

finału doprowadził. Dodał, że jeżeli wszystko jest już dopięte to pochwały należą się prezesowi spółki
miejskiej.                  

 Radny Marcin Fica odnosząc się do słów prezydenta miasta z kampanii wskazał na zmianę wysokości
opłaty za odpady, co więcej na problemy z odbieraniem śmieci. Uznał, że sytuacje, że firma ma 
uszkodzony samochód i nie może wywozić śmieci, w ogóle nie powinno mieć miejsca. Dalej zwrócił 
uwagę na problemy z niewywiezioną makulaturą i  plastykiem. Uznał, że sprawę należy 
wyegzekwować jak najszybciej. Dodał, że bio odpady też nie są wywożone w podanych wcześniej 
dniach. Podkreślił również, że są miasta, które same wywożą śmieci, np. Toruń. Tam cena za 
transport wzrosła tylko o 17%, a nie jak u nas o 55%. Dodał, że Jaworzno też chce wrócić do 
własnego transportu, myślą o zakupie śmieciarek na CNG. W związku z powyższym zaapelował do 
prezydenta o zorganizowanie spotkania z firmą Empol.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że dzisiaj odbyło się spotkanie z firmą Empol. Nie
może przekazać jednak więcej szczegółów, gdyż nie rozmawiał z prezydentem na ten temat.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy prezydentowi udało się umówić już spotkanie z przedstawicielami 
spółek PKP, o co apelował na poprzedniej sesji. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że tematem dworca zajmuje się PKP 
Nieruchomości, tematem stacji i rozjazdów zajmuje się PKP TLK, jest jeszcze PKP Inwestycje. 
Dodał, że dwa tygodnie temu odbył spotkanie z panią prezes Zielińską w Warszawie gdzie podano 
terminy dotyczące dworca. W połowie maja ma zostać podpisana umowa z projektantem dworca. 
Oferent ma otrzymać 46 tygodni na realizację projektu. Następnie będzie rozpisany przetarg na 
wykonanie dworca. Inwestycja ma rozpocząć się w 2021 r. i zakończyć w 2023 r.     

 Radny Marcin Fica wskazał, że już w 2016 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP. 
Pokazano projekt dworca, który po dopracowaniu miał być skierowany do realizacji. Wskazał 
również, że wszystkie 3 wiadukty w mieście nadają się do remontu, co może bardzo skomplikować 
komunikację więc dobrze byłoby spotkać się przed z przedstawicielami tych spółek. Dodał, że co 
nowe władze w tych spółkach to nowe wizje. Widać to było przy koncepcjach dla dworca.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że zaproszenia do przedstawicieli PKP PLK 
zostaną wystosowane, tak aby poznać jak będzie wyglądać stacja, a więc torowiska i perony. Dodał, 
że w tej chwili pracują nad tym, aby można było przyjąć duże składy pasażerskie i towarowe. 
Wskazał, że urząd wysłał już zapytania i obecnie czeka na odpowiedzi.  

 Radny Piotr Klima poruszył dwie sprawy:
1) odnosząc się do przestawionego miesiąc temu kalendarza wizytacji obiektów i instytucji 

przekazał, że nie wszystko udaje się zorganizować. Niemniej zaproponował, aby za tydzień 
zwiedzić poszczególne wydziały urzędu miasta, bo nie miało to miejsca jeszcze w tej kadencji. 
Dalej zaproponował, aby w kolejnym miesiącu odwiedzić starostwo powiatowe,

2) po drugie zaproponował, by rota ślubowania radnych została na stałe umieszczona na ścianie sali 
sesyjnej. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała z jaką reakcją prezydenta miasta spotkały się postulaty 
pracowników oświaty.

 Przew. RM Leon Fiołka zaproponował złożenie tych pytań w formie pisemnej interpelacji. 
 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że prezydent miasta przed chwilą złożył deklarację co do swojej 

obecności i przebywania z radnymi. 
 Radny Michał Kuliga odnosząc się do informacji w zakresie PKP dopytał czy te torowisko od 

Markowic aż do dworca będzie remontowane czy nie. Następnie zwrócił uwagę na problemy, na które
zwrócili uwagę mieszkańcy. Po pierwsze jest to brak latarni w Parku Zamkowym już za pomnikiem 
Powstańców Śląskich w kierunku ścieżki rowerowej na wałach. Po drugie to kwestia wykonania w 
odpowiednim standardzie ścieżki rowerowej od mostu kolejowego do mostu na ul. Paskowej wraz z 
oświetleniem. Po trzecie to pomysł do rozważenia w zakresie zabezpieczenia elewacji zwłaszcza 
nowych budynków poprzez to, że będzie wykorzystywać się do ich malowania farb zmywalnych. 
Wskazał, że przy termomodernizacji budynków komunalnych jeszcze wiele elewacji będzie 
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poprawianych i dobrze aby od razu zostały takimi farbami zabezpieczone. Dodał również, że warto 
pomyśleć o monitoringu takich odnowionych budynków.          

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że nic mu nie wiadomo o stosowaniu takich 
rozwiązań przez MZB dlatego też zwróci na to uwagę, tak aby przy kolejnych przetargach brać to pod
uwagę przy tworzeniu specyfikacji.   

 Radny Michał Kuliga zaproponował też, aby dla artystów stworzyć taką odpowiednią przestrzeń do 
graffiti. Na marginesie przekazał, że mury miejskie też są pomalowane. 

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) w uzupełnieniu swojej wcześniejszej wypowiedzi na temat wyjść 
radnych przekazał, że na 9 marca br. została jeszcze przygotowana wizytacja Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej przy ul. Kowalskiej.   

 Radny Marian Czerner odnosząc się do kwestii systemów anty graffiti to wskazał, że oczywiście jest 
to kwestia wprowadzenia do specyfikacji odpowiednich zapisów co jednak nie zapobiegnie samym 
powstawaniu tych graffiti, ale ułatwi ich zmywaniu. Dodał, że nie jest to tania technologia, ale 
znacznie lepsza niż zakładanie monitoringu. Następnie zawnioskował o skontrolowanie 
harmonogramu odbioru zużytej odzieży z kontenerów rozlokowanych na terenie miasta oraz 
sprawdzenie czy ich ilość jest wystarczająca i lokalizacja właściwa..   

 Radny Jarosław Łęski (Ad Vocem) zapytał czy taką kontrolę ma przeprowadzić Komisja Rewizyjna 
czy służby miasta.  

 Radny Marian Czerner przekazał, że wystarczy jak zostanie to skontrolowane przez służby miasta. 
 Radny Henryk Mainusz wracając do tematu zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych zapytał czy zmiany te były uzgadniane z 
urzędem, gdyż z jego pobieżnych wyliczeń wynika, że będzie to wymagało podwyżki opłat w 
granicach 1 zł.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odpowiadając radnemu Henrykowi Mainuszowi 
przekazał, że obawy radnego są przedwczesne. Dodał, że prezes od samego początku podjął kroku w  
kierunku, aby obniżyć bieżące koszty funkcjonowania spółki. Dodatkowo przekazał, że prezydenci 
dalecy są od ręcznego sterowania spółką, od tego jest zarząd spółki i rada nadzorcza. Zarząd 
otrzymuje cele do realizacji i z tej realizacji jest później rozliczany. Dodał, że chodziło też o 
ograniczenie strat na przesyle wody, które finalnie wpływają na cenę wody. Uznał, że nie 
modernizowanie sieci może mieć negatywne konsekwencje w przyszłości.   

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że wzrost przychodu nie generuje się z oszczędności czy lepszego 
zarządzania firmą. Zakładany wzrost przychodu o 1,2 mln zł  można uzyskać jedynie przez wzrost 
sprzedaży albo przez wzrost opłat. Teoretycznie to może być  podwyżka o 1 zł na m3 wody. Zapytał 
więc jak inaczej niż podwyżką ten przychód spółka ma uzyskać.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że pytania te powinny zostać zadane 
prezesowi spółki. Podtrzymał słowa, że miasto jest dalekie od ręcznego sterowania, to prezesi 
odpowiadają za podejmowania działania. W kwestii obaw radnego o przychody spółki przekazał, że 
to nie tylko kwestia podwyżki ale wiadomo, że spółka przymierza się do objęcia swym obszarem 
działania dwóch gmin. Chodzi o gminy Kornowac i Lubomia.    

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w sytuacji braku ustnych odpowiedzi albo potrzeby ich 
doprecyzowania poprosił radnych o złożenie pisemnych zapytań i interpelacji. 

20. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję, godz. 18:05. 

Przewodniczący Rady

           Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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